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J.nr. 2020-19083  

Den 27. oktober 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1458 (MOF alm. del) stillet 1. oktober 2020 efter ønske 
fra Kristian Pihl Lorentzen (V).  

Spørgsmål nr. 1458 
” Vil ministeren tage initiativ til at ændre reglerne, så vi styrker mulighederne for effektiv regulering 
af kolonier med råger og måger, der er til gene for lokalbefolkningen?” 

Svar 
Måger er en bred artsgruppe, hvor det primært er sølvmåge, der giver anledning til problemer. Derfor 
besvares spørgsmålet i forhold til måger generelt ud fra sølvmågen. 
 
Både sølvmåger og råger kan være en gene ikke mindst i forbindelse med redebygning, æglægning og 
fodring af unger. 
 
For at reducere antallet af måger og dermed også mindske generne fra store mågeflokke, blev der 
genindført jagttid på sølvmåge med virkning fra 1. juli 2018. Uden for jagttiden er det muligt at søge 
Naturstyrelsen om tilladelse til at regulere sølvmåger. Genindførelse af jagttid på sølvmåge har 
bevirket, at der nedlægges mindst lige så mange fugle ved jagt som ved regulering. Indførelse af jagttid 
på sølvmåger vurderes derfor, at have en positiv effekt og bidrager væsentligt til reguleringen af 
bestanden af sølvmåger.   
 
Naturstyrelsen kan give tilladelse til regulering af råger i visse perioder og under visse betingelser.  Der 
kan efter EU’s fuglebeskyttelsesdirektiv ikke indføres jagttid på råger i Danmark. 
 
Jeg skal i øvrigt henvise til vedlagte faglige notat fra Miljøstyrelsen, som nærmere beskriver de aktuelle 
regler og muligheder for regulering sølvmåger og råger. 
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